
 

   

 

MĚSÍČNÍK ODBOROVÉHO SVAZU PRACOVNÍKŮ HORNICTVÍ, GEOLOGIE A NAFTOVÉHO PRŮMYSLU 

S touto vládou se šťastných  

zítřků rozhodně nedočkáme 

Jak hodnotíte přípravu, průběh a vyvrcholení 

protestních demonstrací a stávek?  

Pro nás odboráře to byl významný den, svým 

způsobem navazoval na generální stávku  

v roce 1989. Vlastně už od října začala ČMKOS 

organizovat hodinovou výstražnou stávku. A tak 

se 27. listopadu ve firmách zastavila práce na 

hodinu, někde na dvě hodiny. Příprav na de-

monstrace jsem se účastnil jako zástupce na-

šeho odborového svazu od počátku. Podle 

mého názoru největší zásluhu na spuštění 

demonstrace kromě ČMKOS má odborová 

centrála podporovaná Odborovým svazem  

KOVO. Musím říct, že mi pondělní protestní 

demonstrace, kdy na Malostranské náměstí 

přišly protestovat proti vládě tisíce odborářů a 

po celé zemi statisíce lidí, opravdu udělala 

radost. Byla podle mne nejzdařilejší z přede-

šlých tří demonstrací: v říjnu 2022 na Václav-

ském náměstí, letos v březnu před Úřadem 

vlády (demonstrace Odborového svazu KOVO  

s podporou ČMKOS) a v červnu v Ostravě- 

 

Vítkovicích. Je zřejmé, že současná vládní pěti-

koalice občany už opravdu naštvala, a dokonce 

dokázala přimět ke spolupráci odbory a za-

městnavatele, stejně jako spojila ke spolupráci 

na přípravě demonstrace dvě největší odboro-

vé centrály v zemi, ČMKOS a ASO, které jinak 

příliš nespolupracují. 

 

Takže vládne naprostá spokojenost? 

Když se zaměřím na náš odborový svaz, tak 

bych uvítal větší účast členů na demonstracích 

a protestních shromážděních. Naši členové 

mají mnoho důvodů protestovat proti tomu, jak 

se politici a tato vláda chovají k našemu ne-

rostnému bohatství a společnostem, které 

zajišťují těžbu a výrobu elektřiny a tepla, jak 

slepě plní příkazy Evropské komise a uvalují na 

naše firmy povinnosti platit strašlivé emisní 

povolenky.  

Takže pondělí byl ten správný okamžik, kdy 

jsme mohli vyšší účastí na demonstraci v Praze 

ukázat sílu našeho odborového svazu. Chtěl 

bych touto cestou poděkovat všem členům, 

kteří přijeli do Prahy osobně podpořit velmi 

povedenou odborovou demonstraci, která zřej-

mě nebyla poslední a věřím, že přijedou i příště 

a ve větším počtu. 

 

Pokládáte za důvod k protestům čerstvé roz-

hodnutí vlády navýšit úhrady těžařů z vydoby-

tých nerostů včetně uhlí? 

Ano, i to mám na mysli. S nejvyšším navýše-

ním sazeb ze současných tří na šest procent 

musí počítat těžaři u hnědého uhlí dobývaného 

povrchovým způsobem. Zatěžovat těžební firmy 

dalšími poplatky – kromě šílených emisních 

povolenek – je další důkaz o neschopnosti a 

vražedné aroganci této vlády. První reakce 

našich členů z regionů na adresu ministra Síke-

ly a celé vlády jsou prostě nepublikovatelné.  

Uvedu příklad, jaké rozhodování má dopady. 

Sokolovská uhelná v příštím roce zdraží teplo, 

které vyrábí v kombinátu ve Vřesové a v elek-

trárně Tisová o 20 až 25 procent. Myslíte, že 

Sokolovská uhelná, která je největším výrob-

cem tepla pro firmy a domácnosti v Karlovar-

ském kraji, chce zdražením rychle zbohatnout? 

Nikoliv, hlavním důvodem jsou ceny emisních 

povolenek, které aktuálně tvoří víc než 50 pro-

cent nákladů na výrobu.  

říká předseda OS PHGN Rostislav Palička 

27. listopad probíhal ve znamení Dne protestů za lepší budoucnost ČR. Pro-

test se konal ve všech krajích v řadě škol, velkých i malých firmách a úřa-

dech. Podle odhadů se protestů a stávek zúčastnilo nebo ho různými způsoby 

podpořilo kolem milionu lidí. Stávku vyhlásilo deset odborových svazů. Prů-

myslové odborové svazy sdružené v ČMKOS založily 3. října platformu hájící 

zájmy pracujících v průmyslu. Zakládajícím členem byl také Odborový svaz 

PHGN. Průmyslová aliance sdružuje více než 50 procent členské základny od-

borové centrály. Protesty vyvrcholily právě 27. listopadu velkou protestní de-

monstrací na Malostranském náměstí v Praze. Od počátku u toho byl předse-

da Odborového svazu PHGN Rostislav Palička. 

V čele průvodu směřujícího na Malostranské náměstí nesli šéfové odborových svazů heslo  

demonstrace „Za lepší budoucnost ČR“. Foto: Petr Kolev 

Prosinec 2023 

Pohodové vánoční svátky a šťastný no-

vý rok přeje svým členům, jejich rodin-

ným příslušníkům a všem zaměstnan-

cům vedení a rada OS PHGN. 
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Jak to dopadne na odborový svaz? 

Vláda s tím přichází v čase, kdy se odborové 

organizace chystají začít vyjednávat podnikové 

kolektivní smlouvy se zaměstnavateli. Když 

budou žádat navýšení zaměstnaneckých mezd, 

zřejmě narazí, protože vláda firmám doslova 

krade peníze, které by jinak mohly přerozdělo-

vat svým zaměstnancům. 

 

Reakce premiéra Petra Fialy a dalších vládních 

politiků na protestní den byly většinou dost 

divné. Nezdálo se vám? 

Arogantní chování vlády k sociálním partne-

rům, kteří zastupují na čtyři miliony zaměstnan-

ců, nám opravdu vadí. To platí i o jejich vyjádře-

ních po odborových demonstracích.  

Při demonstraci před Úřadem vlády kabinet 

zbaběle ujel na výjezdní zasedání do Jeseníků. 

Demonstrace na Malostranském náměstí se 

opět nezúčastnil nikdo z vlády. Premiér Petr 

Fiala opět ukázal svůj charakter, když místo 

aby přišel mezi demonstranty, jako například 

ministr Marian Jurečka, tak prchnul na Vysoči-

nu. 

 

Premiér tentokrát vysílal signály z kravína, pat-

řícímu bratrovi ministra Mariana Jurečky, a 

tvrdil, že on je stále mezi lidmi a odbory nemají 

důvod k demonstracím, protože jeho vláda dělá 

všechno dobře. Váš komentář? 

Vyplývá mi z toho jenom jedno: premiér si 

krav cení víc než občanů této republiky. Zřejmě 

si s nimi více rozumí. Unikla mu anketa zadaná 

Českou televizí, z níž vyplynulo, že protesty 

odborů podporuje nebo je chápe skoro 70 pro-

cent obyvatel.  

Škoda jen, že táž veřejnoprávní televize ve 

zpravodajství po demonstraci dávala prostor 

pouze lidem, kteří šířili lži, například že vláda 

vede s odbory sociální dialog, že odbory nikdy 

nepředložily žádný rozumný protinávrh a po-

dobně.  

Naopak, vládní arogance způsobila, že popr-

vé od roku 1989 odbory a zaměstnavatelé 

spolupracovali a předložili vládě návrh o devíti 

bodech, z něhož si vláda vybrala pouze zaměst-

nanecké benefity, a navíc je upravila jenom 

částečně. 

 

Podobně se vláda zachovala i v případě konso-

lidačního balíčku. Je to tak? 

Existovala dohoda sociálních partnerů s vlá-

dou, že návrh konsolidačního balíčku budou 

odbory a zaměstnavatelé připomínkovat a při-

dají k němu už zmíněných devět návrhů. Dopa-

dlo to tak, že vláda celý ten konsolidační balík 

poslala sociálním partnerům do připomínkové-

ho řízení, na které měli pouhé tři dny. To je 

arogantní a skandální chování.  

Nakonec společné návrhy odborů a zaměst-

navatelů stejně neakceptovala. Takže to je 

konkrétní příklad sociálního dialogu, kterým se 

vláda tak ohání. 

 

Máte na chování vlády odezvu z regionů? 

Zúčastňuji se konferencí v regionech a nála-

da odborářů a zaměstnanců z počínání vlády je 

mizerná. Nelibě nesou, že vládu absolutně 

nezajímají dopady jejích rozhodnutí na lidi, na 

jejich životní úroveň. Jediný cíl, který si 

„pětikolka“ stanovila, zřejmě je zbavit tuto zemi 

a průmysl prosperity, sebrat lidem vydělané 

peníze a zlikvidovat jejich úspory.  

Občané se začínají ptát, jaké je skutečné 

zadání vlády, pro koho vlastně pracuje, jaký je 

její cíl?  

 

A jaká je vnitroodborová činnost svazu? 

Listopad byl ve znamení konferencí a dalších 

odborových akcí. Vedení našeho svazu včetně 

svazových právníků jezdí do regionů mezi odbo-

ráře a zaměstnance a seznamuje je s činností 

svazu a odpovídá na jejich dotazy. Byl jsem na 

takových akcích v Severomoravském kraji, ve 

Stráži pod Ralskem a na další místech.  

Náš odborový svaz prostě jede na plné obrát-

ky. Zasedala komise, která vybírá kandidáty na 

ocenění resortní medailí Jiřího Agricoly. Prošel 

náš návrh na ocenění předsedy SHO a místo-

předsedy odborového svazu Jiřího Waloszka. To 

mě skutečně potěšilo. Slavnostní dekorování 

se uskuteční 1. února v prostorách Českého 

báňského úřadu.  

Zúčastňuji se jednání rady ČMKOS a triparti-

ty. Od 20. listopadu začala rekonstrukce kotel-

ny hotelu Harmonie 2 v Luhačovicích, kam 

jezdím na kontrolních dny. 

 

Jednání rady svazu se zúčastnil předseda od-

borové centrály Josef Středula. Za jakým úče-

lem? 

Náš svaz podporoval a podporuje aktivity 

odborové centrály včetně příprav na poslední 

demonstraci. V jejím rámci jsme například vy-

dali mimořádné číslo svazového časopisu HGN 

a vysvětlili tak našim členům, proč ČMKOS 

připravuje demonstraci a proč mají přijet do 

Prahy ji podpořit.  

Myslím si, že odezva z regionů byla dobrá. 

Josef Středula představil radě prezentaci, kte-

rou měl na sněmu odborové centrály a která 

byla podle mě zajímavá. Informoval o vyjedná-

vání minimální mzdy. Na oplátku se dozvěděl, 

že naši členové vyjednávají ve firmách růst 

mezd, a to docela úspěšně.  

To je důvod, proč naši členové ve firmách 

nestávkovali: nechtěli poškodit svoje firmy. 

Protesty byly namířené proti vládě, která škodí 

firmám i zaměstnancům. Josefu Středulovi 

jsme za návštěvu poděkovali. 

 

Na radě jste se rozloučili s Jaromírem Pytlíkem. 

Můžete k tomu říct pár slov? 

Jaromír Pytlík je dlouholetým členem a také 

významným odborovým funkcionářem. Byl 

předsedou SHO, místopředsedou odborového 

svazu a naposledy předsedou Moravskoslez-

ského sdružení Ostrava. Na všech postech 

odvedl velký kus práce a rozhodl se odejít do 

odborářského důchodu. Za to vše mu patří 

naše velké poděkování a přání všeho nejlepší-

ho.  

 

Jak byste ohodnotil práci rady odborového sva-

zu v letošním roce? 

Velmi vysoko. Členové rady pracovali s nasa-

zením a spolehlivě. Rada jako celek pracovala 

a přijímala rozhodnutí pouze ve prospěch na-

šich členů a zaměstnanců našich odvětví. A za 

to zaslouží velké uznání a poděkování.  

Na závěr roku bych chtěl jménem svým i rady 

odborového svazu poděkovat našim členům a 

odborovým funkcionářům za práci, kterou od-

vádějí ve firmách a regionech. Bez nich by od-

borový svaz neexistoval.  

Přeji všem pokud možno klidné a šťastné 

prožití vánočních svátků a v nadcházejícím 

novém roce 2024 pohodu na pracovištích, 

slušné zaměstnavatele, slušné mzdy a také 

slušnou vládu, i když s kabinetem Petra Fialy 

se toho zřejmě ani v příštím roce bohužel nedo-

čkáme.  

Petr Kolev 

 

STONAVA: V novém programu Nadace OKD 

obcím se prostřednictvím grantového řízení 

rozdělilo mezi 13 investičních projektů neko-

merčního charakteru 40 milionů korun. Pro-

středky poskytla OKD nadaci ke zkvalitnění 

života ve městech a obcích v okresech Karviná 

a Frýdek - Místek, na něž historicky působila 

nebo dlouhodobě působí činnost těžební spo-

lečnosti. Příjemci grantů jsou Bohumín, Dolní 

Domaslavice, Havířov, Karviná, Orlová, Petrovi-

ce u Karviné, Soběšovice, Stonava a Sviadnov. 

Zbylá část z daru společnosti OKD bude použita 

v grantových programech, které bude Nadace 

OKD vyhlašovat v následujícím období. Podporu 

získaly například výstavba víceúčelového hřiště 

pro děti a mládež v Havířově, dopravního a 

dětského hřiště v Petrovicích u Karviné a spol-

kového domu v Soběšovicích, vybudování ska-

teparku v Orlové a propojovací stezky pro chod-

ce, cyklisty a bruslaře u Vrbického jezera v Bo-

humíně, obnova tenisového areálu a revitaliza-

ce šaten pro mladé sportovce ve Stonavě, nebo 

zatraktivnění veřejného prostoru u sídliště  

v Karviné. Projekty musí být dokončeny do  

31. prosince 2025.  

 

SOKOLOV: V okolí Sokolova by měly vzniknou 

dvě nové atraktivní průmyslové zóny. Vytvoření 

průmyslových zón s veškerou potřebnou in-

frastrukturou, které přilákají na Sokolovsko 

nové investory a nastartují progresivní odvětví 

– to je cíl dalšího strategického projektu Soko-

lovské uhelné, na který chce společnost získat 

podporu z Operačního programu Spravedlivá 

transformace. Celkové náklady projektu SIGD 

činí 533,7 milionu korun, přičemž maximální 

výše podpory z tohoto programu by mohla do-

sáhnout přes 50 % způsobilých výdajů projektu. 

ÚSTÍ NAD LABEM: Státní podnik DIAMO a Regi-

onální rozvojová agentura Ústeckého kraje 

(dále RRA) podepsaly Memorandum o vzájem-

né spolupráci v Ústeckém kraji. V memorandu 

se obě organizace zavázaly spolupracovat na 

odborných tématech týkajících se lokalit dotče-

ných těžbou hnědého uhlí v Ústeckém kraji, a 

to zejména v oblastech bývalých lomů Ležáky a 

Chabařovice a dále ještě aktivních lomů ČSA a 

Vršany. Konkrétní spolupráce bude obsahovat 

sdílení GIS dat, historických dokumentů a dal-

ších podkladů, koordinaci postupů při snaze o 

odpis zásob hnědého uhlí a následně redukce 

chráněných ložiskových území. 

HORNÍ SUCHÁ: Boleslav Kowalczyk, Vladimír 

Szmek, Stanislav Kuba, Antonín Klimša, Leo 

Bayer. Někdejší ředitelé šachet a lidé z vedení 

těžební firmy nechyběli na slavnostním předsta-

vení knihy nazvané Pohled do historie Dolu  

9. květen, které proběhlo ve známém Domeč-

ku, sídle zdejšího Klubu krojovaných horníků 

Dolu František. Kniha obsahuje fakta, vývoj 

dolu i jeho historii. Vše je doprovázeno fotogra-

fiemi a jmény předáků a vedoucích pracovníků. 

OSTRAVA: Poprvé zazněly před publikem ukáz-

ky z chystané divadelní dramatizace knížky 

Hornické vdovy od autorky Kamily Hladké. Stalo 

se tak v pátek 17. listopadu v tematicky vhod-

ných prostorách – řetízkových šatnách koupe-

len mužstva na historickém Dole Michal v Os-

travě-Michálkovicích, jak informovala Šárka 

Swiderová z Národního divadla Moravskoslez-

ského (NDM). A bylo plno! NDM uvede na své 

komorní scéně Divadla „12“ dramatizaci její 

knihy v červnu příštího roku. 

Z regionů 
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Rada schválila rozpočet odborového 

svazu na rok 2024  

Jednání řídil první místopředseda Josef Zelen-

ka. Z kontroly usnesení vyplynulo, že rada úkoly 

uložené sněmem plní bez připomínek. Předse-

da svazu Rostislav Palička předložil návrh roz-

počtu na rok 2024 včetně rozpočtového provi-

zoria do 30. dubna 2024. K návrhu se vyjádřila 

předsedkyně revizní komise svazu Dita Hricová 

a sdělila, že ho komise po kontrole doporučuje 

schválit, což rada následně učinila a doporučila 

ho 1. sněmu ke schválení v předloženém znění. 

Předseda Rostislav Palička informoval o orga-

nizačním zajištění X. sjezdu, který se uskuteční 

7. března v Luhačovicích. Členové rady obdrželi 

včas dokumenty týkající se přípravy sjezdu 

včetně návrhu pozvaných hostů. V další části 

předseda Palička předložil program I. sněmu  

v roce 2024, který rada schválila. Sněm se 

uskuteční 7. března 2024 v hotelu Harmonie I 

v Luhačovicích. Tajemnicí mandátové a volební 

komise bude Lucie Francová a návrhové komi-

se JUDr. Antonín Těšík. Radní uložili členům 

svazu nahlásit do 31. ledna jmenovitě delegáty 

sněmu a členy pracovních komisí. 

První místopředseda Josef Zelenka informo-

val, že vyjednávání dodatku číslo 1 odvětvové 

smlouvy o úpravě mzdových tarifů bude zaháje-

no v návaznosti na informaci vlády o úpravě 

minimální mzdy pro příští rok. Odbory budou 

usilovat, aby dodatek číslo 1 začal platit od  

1. ledna 2024. Tento postup byl se svazem 

zaměstnavatelů dojednán při hodnocení plnění 

odvětvové smlouvy za I. pololetí. Nařízení vlády 

o minimální mzdě je v současnosti v připomín-

kovém řízení. Rada uložila šéfovi vyjednávacího 

týmu Zelenkovi zaslat svazu zaměstnavatelů 

odborový návrh na růst mzdových tarifů o šest 

procent. 

Předseda Rostislav Palička předložil radě 

úpravu jednacího řádu. Svazový právník Anto-

nín Těšík informoval o změnách, které reagují 

na postup digitalizace ve společnosti.  

Předseda SOO Sokolovského regionu Jan 

Smolka seznámil radu s návrhem odborového 

sdružení, aby i v dalším čtyřletém období odbo-

rový svaz vedlo stávající vedení ve složení: Ros-

tislav Palička, Josef Zelenka, a Jiří Waloszek. 

Předsedkyní revizní komise doporučilo opět 

Ditu Hricovou. 

Členové rady jednotlivě informovali kolegy o 

situaci ve firmách, kde se připravují či již vyjed-

návají dodatky, nebo nové podnikové kolektivní 

smlouvy. Předseda Palička informoval o jedná-

ních se zaměstnavatelským svazem, o tripartitě 

a působení svazu v majetkové unii. Hovořil 

rovněž o údržbě svazového majetku. Například 

o přípravách na rekonstrukci kotelny v hotelu 

Harmonie I a o rekonstrukci trafostanice, která 

by se měla uskutečnit v lednu 2024. 

Na jednání byl pozván předseda Českomorav-

ské konfederace odborových svazů Josef Stře-

dula. Seznámil radu s průběhem a usnesením 

mimořádného sněmu odborové centrály a  

s přípravami na Den protestů za lepší budouc-

nost ČR. Hlavním důvodem protestů je zásadní 

zhoršení životní úrovně zaměstnanců a jejich 

rodin a reforma důchodového systému. Vláda 

nedělá nic proti inflaci, emisním povolenkám a 

rostoucím cenám energií. Odbory odmítají ob-

sah konsolidačního balíčku, před jehož dopady 

vládu včas varovaly. To vše má za následek 

chudnutí firem, zaměstnanců i živnostníků. 

„Tohle přece vadí nám všem,“ řekl na závěr 

Josef Středula.  

V odpoledních hodinách zasedal stávkový 

výbor svazu k organizačnímu zajištění demon-

strace 27. listopadu v Praze. 

Na závěr Rostislav Palička poděkoval členům 

rady za účast a dosavadní práci pro odborový 

svaz a jeho členy a popřál jim pevné zdraví a 

pevné nervy do Nového roku 2024. 

Text a foto: Petr Kolev 

Návrh rozpočtu na rok 2024, příprava X. sjezdu a 1. sněmu svazu v příštím ro-

ce v Luhačovicích, příprava na vyjednávání dodatku kolektivní smlouvy vyšší-

ho stupně a další témata byla 16. listopadu na programu zasedání XIV. rady  

v sídle odborového svazu v Praze-Stodůlkách. 

Předseda Rostislav Palička zahajuje jednání XIV. rady OS PHGN. 

S výsledky sněmu a s přípravou demonstrace radu seznámil předseda ČMKOS Josef Středula.  

Poděkování za práci a dárek předal Rostislav 

Palička Ing. Jaromíru Pytlíkovi, který před od-

chodem do důchodu ukončil činnost v radě.  
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Na demonstraci odborů zazněla  

kritika vlády i výzvy k demisi 

27. listopadu proběhl odborový Den 

protestů za lepší budoucnost ČR. Kon-

krétně proti podobě vládního konsoli-

dačního balíčku, plánované důchodo-

vé reformě, kvůli platům ve veřejném 

sektoru, drahým energiím, vysoké in-

flaci a nedostatku peněz ve školství. 

Protest se konal ve všech krajích  

v řadě škol, firem či úřadů. Stávku 

vyhlásilo deset odborových svazů.  
 

Průmyslové odborové svazy sdružené v ČMKOS 

založily již 3. října platformu hájící zájmy pracu-

jících v průmyslu. Zakládajícím členem byl také 

Odborový svaz PHGN. Průmyslová aliance sdru-

žuje více než 50 procent členské základny od-

borové centrály. Od října začala aliance organi-

zovat hodinovou výstražnou stávku a 27. listo-

padu se ve firmách zastavila práce na hodinu, 

někde na dvě hodiny nebo na celý den.  

Odborový svaz PHGN se podílel také na pří-

pravě a průběhu Dne protestů za lepší budouc-

nost ČR. Demonstrace začala už na náměstí 

Jana Palacha v Praze, kde se shromažďovali 

účastníci pochodu na Malostranské náměstí. 

Šéfové odborových svazů nesli v čele průvodu 

transparent s nápisem Za lepší budoucnost 

ČR. Průvod šel přes Mánesův mostu a v Lege-

rově ulici se na chvíli zastavil před minister-

stvem financí, kde účastníci velice nahlas dá-

vali ministrovi Stanjurovi najevo, co si myslí o 

konsolidačním balíčku. Poté průvod pokračoval 

na Malostranské náměstí. Malá fotoreportáž 

dokumentuje účast členů našeho odborového 

svazu na protestní demonstraci.  

Místopředsedkyně ČMKOS Radka Sokolová 

přečetla na závěr prohlášení účastníků demon-

strace Za lepší budoucnost ČR: 
 

My, účastníci demonstrace, stejně jako všichni, 

kdo se zapojili do Dne protestů či jej podpořili, 

nesouhlasíme s kroky vlády ČR, které negativ-

ně dopadají na zaměstnance a jejich rodiny, 

ale také na firmy, zemědělce a osoby samo-

statně výdělečně činné.  
 

Vyzýváme vládu:  

● Přestaňte ignorovat názory sociálních partnerů.  

● Rozhodujte ve prospěch občanů této země.  
 

Chceme žít v zemi,  

● které se bude hospodářsky dařit,  

● ve které nebude inflace posílat stále více lidí 

do chudoby a pro sociální dávky,  

● ve které bude kvalitní a dostupné vzdělávání 

pro naše děti,  

● kde zůstane každému zachovaná dostupná a 

kvalitní zdravotní a sociální péče,  

● ve které se změny v oblasti daní, důchodové-

ho a sociálního systému či veřejných služeb 

budou realizovat na základě důkladných analýz 

a prostřednictvím řádného sociálního dialogu,  

● ve které zaměstnanci pracující v náročných 

profesích mají šanci odejít do důchodu dříve a 

ostatní nebudou neustále vystavováni zvyšová-

ní věku odchodu do důchodu,  

● ve které nebude nezadržitelný růst cen ener-

gií a emisních povolenek posílat český průmysl 

a české zemědělství do propadliště dějin,  

● ve které platí, že každá dobrá práce si za-

slouží odpovídající a důstojnou mzdu.  

Chceme vládu, která povede tuto zemi smě-

rem k prosperitě a lepší budoucnosti.  

 

Účastníci demonstrace na zcela zaplněném 

Malostranském náměstí dali nahlas najevo, že 

s prohlášením plně souhlasí. 

Text a foto: Petr Kolev 

Na náměstí Jana Palacha dorazili první členové hornického odborového svazu. 

 Předseda Rostislav Palička rozdával výzbroj, hornické zástavy, vesty a čepice. 

Společné foto skupiny hornických odborářů před startem průvodu na Malostranské náměstí. 

Skupina odborářů ze Sokolovské uhelné Malostranské náměstí bylo zcela zaplněné. 


